
						 							 								 	 	
	
	
Verslag	informatieve	discussie	opvolging	PCR	tijdens	de	gecombineerde	ALV	van	REScoopNL,	ODE	
Decentraal	en	Ecode	d.d.	20	juni	2019	in	Utrecht	
	
Het	Klimaatakkoord	is	rond.	Dat	betekent	onder	meer	dat	er	een	vervolg	komt	op	de	
salderingsregeling.	In	lijn	hiermee	wordt	ook	gekeken	naar	aanpassing	van	de	regeling	verlaagd	tarief	
of	wel	de	Postcoderoosregeling	(PCR)	
	
De	huidige	salderingsregeling	loopt	door	tot	en	met	2022.	Vanaf	1	januari	2023	wordt	deze	
omgevormd	naar	een	nieuwe	regeling.	Voor	de	nieuwe	regeling	zijn	er	een	aantal	uitgangspunten	
afgesproken	in	het	Klimaatakkoord1,	onder	andere:		

- Er	komt	een	soepele	overgangsregeling	voor	iedereen	die	al	geïnvesteerd	heeft	in	
zonnepanelen	

- De	terugverdientijd	blijft	rond	de	7	jaar	
	
Energiecoöperaties	hebben	een	aparte	regeling	nodig	omdat	zij	geen	gebruik	kunnen	maken	van	de	
salderingsregeling.	Op	dit	moment	is	dat	de	PCR.	Energie	Samen	zit	in	de	Expertgroep	voor	de	PCR	
van	het	HIER	opgewekt	kenniscluster.	De	andere	partijen	zijn:	GrEK,	AGEM	en	Greenchoice.	De	
expertgroep	kijkt	samen	met	het	ministerie	van	Economische	Zaken	(EZ)	hoe	de	opvolging	van	de	
PCR	er	het	beste	uit	kan	zien.	
	
Er	zijn	twee	opties	in	beeld:		

1) Een	eenvoudige	subsidieregeling	
2) Behoud	van	de	huidige	PCR	met	verbeteringen,	waaronder	het	recht	om	te	verhuizen.	

	
1) Eenvoudige	subsidieregeling	
• Subsidie	per	kWh	of	kWp	
• Eenmalige	aanvraag	bij	RVO	
• Jaarlijks	vastgesteld	tarief	voor	bepaalde	periode		
• of	bij	kWp	jaarlijks	vastgesteld	tarief	uitgesmeerd	over	x	aantal	jaar		
• Tijdpad:	

2019	-2020	uitwerking	nieuwe	regeling	
2021	start	nieuwe	regeling	

	
2) Behoud	PCR,	inclusief	aanpassing	
• Verhuisrecht	
• Tijdpad	

2019	Aanpassing	PCR	voorbereiden	
2021	Ingang	aangepaste	PCR	
2023	afbouw	Energiebelastingkorting	(EB)	

	
	 	

																																																								
1	zie	p.	178	van	het	klimaatakkoord	onder	hoofdstuk	C5.8	Instrumentarium,	
https://www.klimaatakkoord.nl/klimaatakkoord/documenten/publicaties/2019/06/28/klimaatakkoord		



						 							 								 	 	
	
	
Criteria	voor	de	nieuwe	regeling	

• Simpel	en	begrijpelijk		
• Uitvoerbaar		
• Betrouwbaar	

	
	
Voorkeur	voor	subsidieregeling	
De	voorkeur	van	de	expertgroep	en	de	ALV	gaat	uit	naar	de	eenvoudige	subsidieregeling.	Belangrijke	
afweging:	de	hoogte	van	de	energiebelasting	(EB)	is	niet	betrouwbaar,	terwijl	de	businesscase	van	
een	PCR-project	afhankelijk	is	van	de	EB.	
De	ALV	heeft	de	voorkeur	uitgesproken	voor	een	regeling	op	basis	van	kWh,	vanwege	het	
maatschappelijk	belang	dat	we	kWh’s	nodig	hebben	en	geen	slecht	opgestelde,	goedkope	
installaties.	
	
Uitwerken	
De	expertgroep	gaat	de	eenvoudige	subsidieregeling	samen	met	EZ	verder	uitwerken.	
Belangrijke	afwegingen	die	daarin	worden	meegenomen	zijn:	
-is	er	voldoende	budget	
-is	de	terugverdientijd	inderdaad	ca.	7	jaar	
	
Vervolg	
In	het	najaar	van	2019	gaat	Energie	Samen2	opnieuw	een	consultatie	houden	onder	haar	leden	om	
de	uitkomsten	van	de	uitwerking	van	de	nieuwe	regeling	te	bespreken.	
	
	 	

																																																								
2	Tijdens	dezelfde	ALV	als	waarin	de	opvolging	van	de	PCR	besproken	werd,	is	besloten	dat	ODE	Decentraal,	REScoopNL	en	
Ecode	opgaan	in	de	koepel	Energie	Samen.	De	huidige	leden	van	deze	organisaties	worden	automatisch	lid	van	Energie	
Samen	als	het	fusieproces	rond	is.	Naar	verwachting	in	de	loop	van	september	2019.	



						 							 								 	 	
	
	
Vragen/opmerkingen	van	de	leden	+	reactie	
	
• Is	er	overwogen	om	de	keuze	tussen	kWh	en	kWp	te	combineren?	Startsubsidie	om	aan	de	slag	

te	kunnen	in	kWp,	vervolgens	over	op	kWh.	De	problemen	zit	altijd	in	het	begin	van	een	
project,	dan	kan	het	handig	zijn	om	pas	later	bij	de	exploitatie	kWh	te	hanteren	
à	Hier	is	niet	over	gesproken.		

• Het	bedrijfsleven	krijg	45%	investeringsaftrek,	coöperaties	niet.	In	hoeverre	kunnen	wij	
afdwingen	dat	wij	een	level	playing	field	krijgen,	waardoor	wij	niet	afhankelijk	zijn	van	wat	de	
belastingen	doen.		
àEr	zijn	geen	andere	opties	te	bespreken	dan	behoud	van	de	PCR	of	een	eenvoudige	
subsidieregeling	

• In	binnensteden	zijn	postcodegebieden	klein,	er	is	gesproken	om	niet	4,	maar	3-cijferige	
postcode	te	laten	gelden	(Super-PCR).		
à	Hier	moeten	we	nog	naar	kijken	

• Een	coöperatie	heeft	er	belang	bij	om	afspraken	te	maken	die	meerdere	jaren	gelden.	Hoe	lang	
is	een	nieuwe	regeling	geldig?	Of	je	het	een	of	het	ander	kiest,	het	is	noodzakelijk	om	voor	
langere	periode	bepaalde	afspraken	te	maken	voor	zekerheid.	
à	Dat	is	inderdaad	een	van	de	afwegingspunten	

• Kunnen	we	iets	doen	tegen	de	verlaging	van	de	energiebelasting?	
De	afweging	om	de	EB	te	verlagen	heeft	met	hele	andere	belangen	te	maken.	Voor	ons	wordt	
dat	niet	overwogen.	

• Kan	de	ODE	ook	niet	naar	de	coöperatie?		
Dat	is	wel	een	keer	te	sprake	geweest,	maar	het	is	niet	mogelijk.	
Fiscale	regelingen	en	een	subsidieregelingen	staan	los	van	elkaar.	

• Probleem	met	subsidie	is	dat	de	pot	leegraakt.	Je	moet	maar	afwachten	of	je	het	krijgt.	
Voordeel	van	de	PCR	is	dat	je	hiermee	direct	van	start	kan	gaan	met	je	project.	Er	moet	een	
doorlopende	aanvraagsystematiek	komen	als	er	een	subsidieregeling	komt.	

• Waarom	niet	de	politieke	lobby	gaan	volgen?	We	leggen	ons	nu	een	beetje	neer	bij	wat	EZK	en	
Financiën	ons	voorschotelen.		
à	Het	is	niet	zo	dat	we	tussen	twee	slechte	regelingen	moeten	kiezen,	dus	politieke	lobby	is	
niet	nodig.	

• Veel	mensen	durven	niet	te	investeren	omdat	het	onzeker	is	hoe	e.e.a.	in	de	toekomst	zal	
lopen.		
Kan	de	EB	worden	vastgezet?	
Is	er	overwogen	om	de	energiebelasting	jaarlijks	vast	te	stellen	en	pas	over	10	jaar	in	te	laten	
gaan?		
Is	er	een	terugleververgoeding	mogelijk	met	een	vast	tarief?	
àDit	soort	financiële	zaken	zullen	we	niet	voor	elkaar	krijgen	

• Hoe	voorkom	je	dat	de	nieuwe	regeling	een	soort	SDE	wordt	qua	tarief?	
àHiermee	zullen	we	nooit	akkoord	gaan,	dan	komen	er	immers	geen	PCR-projecten	meer.	

• Verschil	kWh	of	kWp,	voor	efficiëntie	gaan,	anders	kun	je	de	panelen	in	de	kelder	leggen!	
à	Hoe	de	7	jaar	terugverdientijd	berekend	wordt	is	een	van	de	punten	die	uit	de	uitwerking	
moet	blijken.	

• De	PCR	is	een	hele	dure	regeling.	
à	Maar	politiek,	sociaal	en	maatschappelijk	wel	een	hele	belangrijke.	Het	is	een	regeling	



						 							 								 	 	
	
	

speciaal	voor	de	energiecoöperaties	die	het	voor	veel	mensen	mogelijk	maakt	om	op	een	hele	
laagdrempelige	manier	collectief	met	duurzame	energie	aan	de	slag	te	gaan.	Dat	is	heel	
belangrijk	voor	bewustwording	over,	en	draagvlak	voor	de	energietransitie.	Mensen	kunnen	
meedoen.	

• We	willen	allemaal	meer	duurzame	energie,	maar	wat	is	nou	het	belang	van	die	lokaliteit	in	die	
postcoderoosregeling?	
àDe	PCR	verbindt	mensen	op	lokaal	niveau	en	stimuleert	zo	samenwerken	tussen	burgers	aan	
de	energietransitie.	

• Variant	1,	kan	die	uitgekeerd	worden	als	belastingkorting?		
àNee,	het	wordt	geen	fiscale	regeling	

• In	SDE	moet	je	inschrijven	op	een	bepaald	tarief,	kun	je	voorkomen	dat	dat	hier	gebeurt?	
à	Er	komt	geen	tender	zoals	bij	SDE	

• Zijn	er	ook	nog	andere	opties	dan	de	twee	die	we	besproken	hebben,	kunnen	we	zelf	iets	
inbrengen?	
àDit	is	vooralsnog	niet	bespreekbaar	met	EZK	en	Financiën.	Bovendien	zou	dit	nog	meer	
onzekerheid	met	zich	meebrengen	en	een	langer	proces.	Het	is	nu	noodzaak	om	zo	snel	
mogelijk	de	nieuwe	regeling	duidelijk	te	krijgen.	Mocht	blijken	dat	de	huidige	twee	opties	onze	
belangen	niet	kunnen	dienen,	dan	kijken	we	verder.	

• De	meeste	leden	zijn	voor	de	eenvoudige	subsidieregeling		
-met	handhaving	van	een	postcodegebied	

	


